
شنبه 1 آذر 1399     شماره  1537 3روزنامهاخبار صنعت  اقتصاد

 مشاور مديرعامل شرکت مس به عنوان 
»مدير روابط عمومي برتر« انتخاب شد

و  ايران  عمومي  روابط  برترين هاي  جشنواره  هفدهمين  در 
انتخاب  به  ايران  روابط عمومي  بين المللي  شانزدهمين سمپوزيوم 
گروه  مدير  و  مديرعامل  مشاور  ضيغمي«  »حيدر  داوران  هيئت 
ارتباطي  نظام  »طراحي  دليل  به  مس  شرکت  عمومي  روابط 
روابط  فعاليت هاي  کيفي  و  کمي  توسعه  در  اهتمام  و  شايسته 
عمومي در شرکت ملي صنايع مس ايران« مفتخر به دريافت لوح 

سپاس »مدير روابط عمومي برتر« شد.
دکتر  حضور  با  که  مراسم  اين  در  پرس،  مس  گزارش  به 
وزير  دانشجويي  و  فرهنگي  معاون  و  سخنگو  لاري،  سيماسادات 
بهداشت، درمان و آموزش پزشکي و دکتر سليماني اميري رئيس کل 
برگزيده  مديران  از  و جمعي  ايران  اسلامي  مرکزي جمهوري  بيمه 
مشاور  ضيغمي  حيدر  از  شد،   برگزار  عمومي  روابط  جشنواره 
مديرعامل شرکت مس، با اعطاي لوح سپاس »مدير روابط عمومي 

برتر« تقدير شد.
گفتني است يکي از نمادهاي تحول در گسترش ارتباطات در 
براي  نوجوان؛  و  کودک  ويژه  آباد؛  مس  نشريه  انتشار  مس  شرکت 
مس  شرکت  روابط  به  عمق بخشي  و  مس  صنعت  پرسنل  فرزندان 
کرونا،  ويروس  شيوع  با  اين،  بر  افزون  بود.  پرسنل  خانواده هاي  با 
روابط عمومي شرکت مس از همان ابتداي شيوع اين بيماري نحوه 
ارتباطات خود را با ذي نفعان و مخاطبانش تغيير داد و حضور مؤثر 
عمومي  برگزاري مجمع  به طوري که  داشت  اجتماعي  در شبکه هاي 
بار  نخستين  براي  آنلاين  بيننده  نفر  هزار   7 با حدود  شرکت مس 

برگزار شد.
بين المللي  سمپوزيوم  دوره  شانزدهمين  است،  گفتني 
عمومي  روابط  برترين هاي  هفدهمين جشنواره  و  عمومي  روابط 
فعالان  از  با حضور شماري  ماه  آبان   21 و   20 تاريخ  در  ايران 
از  گسترده اي  جمع  آنلاين  حضور  همچنين  و  کشور  ارتباطي 
بين المللي، در محل خانة فرهنگ وهنر  ايراني و  ارتباطي  فعالان 

شد. برگزار  ديهيم 

اهداي ده ها دستگاه تبلت از سوي فولاد 
خراسان به دانش آموزان نيشابور و فيروزه

مديرعامل مجتمع فولاد خراسان بر اساس اعلام نياز اداره آموزش 
و پرورش نيشابور در خصوص مشکلات برخي دانش آموزان و ضرورت 
آموزش آنلاين ايشان با توجه به شيوع کرونا، 75 دستگاه تبلت را به 
صورت رايگان در اختيار اين دانش آموزان نيازمند به اين دستگاه ها 
در شهرستان هاي نيشابور و فيروزه قرار داد.به گزارش روابط عمومي 
محتمع فولاد خراسان، مديرعامل مجتمع فولاد خراسان بر اساس اعلام 
نياز اداره آموزش و پرورش نيشابور در خصوص مشکلات برخي دانش 
به شيوع کرونا، 75  توجه  با  ايشان  آنلاين  آموزش  آموزان و ضرورت 
دستگاه تبلت را به صورت رايگان در اختيار اين دانش آموزان نيازمند 
به اين دستگاه ها در شهرستان هاي نيشابور و فيروزه قرار داد.کسري 
غفوري، پيش از ظهر امروز، 26 آبان ماه طي مراسمي با حضور فرماندار 
نيشابور ، 50 دستگاه تبلت تهيه شده را براي اهدا به اين دسته از دانش 
آموزان نيشابوري از سوي مجتمع فولاد خراسان، به مديريت آموزش و 
پرورش نيشابور تحويل داد.فولاد خراسان پيش از اين و روز چهارشنبه 
21 آبان ماه نيز 25 دستگاه تبلت را بر اساس ليست اعلامي از سوي 
آموزش و پرورش شهرستان فيروزه به فرمانداري شهرستان فيروزه اهدا 
کرده بود.مديرعامل مجتمع فولاد خراسان با بيان اين که ياري رساني 
در حوزه هاي مختلف پس از شيوع کوويد19 در نگاه ما يک »مسئوليت 
اجتماعي« براي شرکت است، افزود: مجتمع فولاد بر اساس اين نگاه 
از ابتداي شيوع اين ويروس، تلاش کرده تا در کنار مدافعان سلامت، 
رسالت  اين  ايفاي  به  شهري  مديران  و  شهرستان  اجرايي  مسئولان 
اجتماعي بپردازد و به ياري خدا تا پايان اين مبارزه، در کنار مردم و 
با  مسئولان شهرستان هاي نيشابور، فيروزه و زبرخان خواهيم بود و 
هماهنگي مديران ارشد شهرستان، براي کاهش آسيب هاي اين بحران 
و مقابله با آن مصمم خواهيم بود.کسري غفوري افزود: کادر آموزشي، 
معلمان، دانش آموزان و خانواده هاي ايشان هم در اين بحران، روزهاي 
دشواري را مي گذرانند و ما با اهداي اين تجهيزات آموزشي، اميدواريم 
براي کمک به معلمان فداکار و دلسوز شهرستان که بروز پاندمي هم مانع 

وظيفه مقدس آنها نيست، گام مفيدي برداشته باشيم.

 افزايش ظرفيت 400 هزار تني 
کنسانتره مس در سال آينده

دکتر اردشير سعدمحمدي، مديرعامل شرکت ملي صنايع مس 
ايران در جلسه پايش برنامه ها و اقدامات شرکت ملي مس ايران از سوي 
ايميدرو، به صورت ويدئوکنفرانس، گفت: ذخاير مس کشور بيش از 7 
ميليارد تن است و با اکتشافات انجام شده، يک ذخيره بسيار بزرگ 
معدني اکتشاف شده اواخر امسال يا ابتداي سال آينده اعلام مي شود و 

باعث ارزش افزوده بسيار بالايي خواهد شد.
به گزارش برداشت روز، به نقل از ايميدرو، سعدمحمدي ادامه داد: 
در معادن ميدوک و سونگون نيز ذخاير قابل توجهي تا پايان امسال به 
ذخاير کشور افزوده مي شود. اکنون اکتشافات وسيعي در استان هاي 
يزد، اصفهان، خراسان جنوبي، سيستان و بلوچستان در حال انجام است.
سعد محمدي با بيان اينکه در سال آينده 3 کارخانه کنسانتره مس 
افتتاح مي شود، گفت: اين کارخانه ها شامل دره آلو، دره زار و استحصال 
فلوتاسيون از سرباره هاي ذوب است که با بهره برداري از اينها، 400 هزار 

تن کنسانتره به مجموع توليد کشور اضافه مي شود.
وي ادامه داد: طرح تجهيز احداث کارخانه توليد کنسانتره معدن 
ايجو در حال توليد بوده و آماده افتتاح رسمي است. طرح آهک هيدراته 
اهر نيز تا پايان آذر افتتاح مي شود.مديرعامل شرکت ملي صنايع مس 
ايران اعلام کرد: برنامه توليد کاتد امسال 265 هزار تن است که پيش 
بيني شده تا پايان سال به 280 هزار تن برسد. شرکت هاي تابعه مس 
طي 6 ماهه رکورد توليد داشته اند.وي با بيان اينکه درآمد عملياتي 
شرکت نسبت به مدت مشابه در سال قبل افزايش 62 درصدي داشته 
است، افزود: طي 6 ماهه امسال، درآمد عملياتي شرکت مس به رقم 16 
هزار و 192 ميليارد تومان رسيد که از اين ميزان 10 هزار ميليارد تومان 
آن سود خالص محسوب مي شود.سعدي اضافه کرد: همچنين شرکت 
مس در 6ماهه نخست سال 99، مبلغ 1008 ريال براي هر سهم سود 
محقق کرده، که با رشد حدود 78 درصدي نسبت به دوره مشابه سال 
گذشته همراه بوده است.سعدمحمدي بيان داشت: در بخش بومي سازي، 
6250 قطعه بومي سازي شده و براي 8 هزار قطعه برنامه ريزي شده 

است. طي امسال نيز 1100 قطعه، بومي سازي مي شود.

دبير ستاد تنظيم بازار خبر داد:

افزايش توليد روغن جامد
صنعت،  وزارت  داخلي  بازرگاني  معاون 
معدن و تجارت از افزايش توليد روغن جامد و 
سرعت بخشي به روند توزيع آن در کشور خبر 
اينکه روغن خام به  با بيان  داد.عباس قبادي 
عنوان ماده اوليه توليد روغن جامد به وفور در 
کشور وجود دارد، گفت: هم اکنون 400 هزار تن 
روغن خام موجودي در بازرگاني دولتي داريم 
ضمن اينکه 300 هزار تن روغن خام در مسير 
داريم و اين در حالي است که بخش خصوصي 
هم موجودي مطلوبي از روغن خام دارد.وي با 
اشاره به اينکه مصرف روغن خام کشور ماهانه 
100 هزار تن است افزود: براي تعادل بخشي به 
بازار هم براي واردات روغن خام اقدام کرديم و 
هم روند توليد روغن جامد در کشور سرعت 
اين  توزيع  روند  به  تا  داريم  برنامه  و  گرفته 
محصول نيز سرعت بيشتري ببخشيم.قبادي 
گفت: در موضوع روغن مشکل به وجود آمده 
يعني  مي شود  ناشي  نقل  و  حمل  از  بيشتر 
تانکرهاي خاصي امکان جابه جايي روغن را از 
مخازن جنوب به کارخانه هاي کشور دارند که با 
هماهنگي با وزارت راه و شهرسازي براي سرعت 
بخشي به توزيع روغن از طريق تانکرهاي خاص 
تا  يعني  زودي  به  اميدواريم  که  اقدام کرديم 
هفته آينده در نتيجه اين اقدام، روند توزيع و 
فراواني روغن جامد نيز مناسب شود و مصرف 
داشته  دسترسي  آن  به  راحتي  به  کننده ها 
باشند.وي با بيان اينکه تا يک هفته آينده روغن 
جامد در بسته بندي 5 کيلويي نيز به وفور در 
سطح خرده فروشي ها توزيع مي شود از مصرف 
محصول  فراواني  به  نسبت  خواست  کننده ها 
اطمينان داشته باشند و فقط به اندازه مورد نياز 
براي تهيه اين محصول اقدام کنند.دبير ستاد 
تنظيم بازار همچنين گفت: يک هفته تا 10 روز 
آينده شرايط قيمتي مرغ نيز با رسيدن توليدات 

جديد به بازار مناسب و مساعد مي شود.

جديدترين آمار برنامه هاي اکتشافي ايميدرو 
از سوي غريب پور اعلام شد؛

شناسايي 900 محدوده معدني 
اميدبخش

رئيس هيات عامل ايميدرو با بيان اينکه 
هاي  شرکت  و  ايميدرو  اقدامات  راستاي  در 
تابعه در حوزه اکتشاف، تاکنون 900 محدوده 
اميدبخش معدني شناسايي شده است، گفت: 
ايميدرو  گرفته  گذاري صورت  ميزان سرمايه 
به  تاکنون   92 سال  از  اکتشاف  بخش  در 
است.به  رسيده  تومان  ميليارد   600 از  بيش 
گزارش روابط عمومي ايميدرو، خداداد غريب 
 700 حدود  تاکنون   92 سال  از  افزود:  پور 
توسط  اکتشافي  فعاليت  مربع  کيلومتر  هزار 
انجام  زيرمجموعه  هاي  شرکت  و  ايميدرو 
از  مربع  کيلومتر  از 400هزار  بيش  که  شده 
انجام شده  اين وسعت، طي دو سال گذشته 
است.وي گفت: همچنين 50 هزار کيلومتر از 
توسط  اکتشاف،  عمليات  کيلومتر  هزار   700
انجام  کنسرسيومي از شرکت هاي خصوصي 
شده است.معاون وزير صنعت، معدن و تجارت 
در  مورد  جديد 280  هاي  محدوده  از  افزود: 
اختيار ايميدرو است و بقيه پهنه ها )پس از 
يکسال( براي واگذاري به بخش خصوصي در 
اختيار سازمان صنعت، معدن و تجارت استان 
ها قرار گرفته است. وي گفت: از 280 محدوده 
در اختيار ايميدرو تاکنون 80 پروانه اکتشاف 
صادر شده است. از اين 80 پروانه، 12 مورد به 
گواهي کشف تبديل شده و به بخش خصوصي 
واگذار شده است.غريب پور اعلام کرد: تاکنون 
460 هزار کيلومتر مربع از پهنه ها آزاد شده و 
66 هزار کيلومتر مربع )از اين پهنه ها ( در سال 
جاري به بخش خصوصي واگذار شده است.وي 
در خصوص ميزان سرمايه گذاري انجام شده 
گفت:  سازمان،  اين  توسط  اکتشاف  در حوزه 
در حوزه اکتشاف 600 ميليارد تومان سرمايه 
گذاري توسط ايميدرو از سال 93 تاکنون انجام 

شده است.

احتمال رشد 40درصدي 
صادرات طلاي سرخ تا پايان 

سال
صادرات  رونق  به  توجه  با  گفت:  ميري 
سال  پايان  تا  که  مي شود  پيش بيني  زعفران 
 40 قبل  سال  با  مقايسه  در  صادرات  ميزان 
رئيس  نايب  ميري  کند.غلامرضا  رشد  درصد 
شوراي ملي زعفران با اشاره به اينکه برداشت 
زعفران تا پايان آبان ادامه دارد، اظهار کرد: با 
توجه به تفاوت دما و شرايط جوي استان هاي 
مختلف تا پايان فصل برداشت نمي توان آماري 
از توليد و درصد کاهش يا افزايش نسبت به 
رشد  از  کرد.او   اعلام  قبل  مشابه سال  مدت 
9 درصدي صادرات زعفران نسبت به 6 ماهه 
سال قبل خبر داد و گفت: علي رغم مکاتبات 
نشده  اعلام  آماري  تاکنون  گمرک،  با  متعدد 
است، هر چند پيش بيني مي شود طي ماه هاي 
باقي سال صادرات نسبت به مدت مشابه سال 
قبل 30 تا 40 درصد رشد کند.ميري درباره 
بازار داخل بيان  بر  تاثير شيوع ويروس کرونا 
کرد: با گسترش ويروس کرونا و کاهش قدرت 
اقتصادي خانوار، بازار داخل تعريفي ندارد، اما 
صادرات رونق داشته که اميدواريم اين روند تا 
پايان سال ادامه يابد.نايب رئيس شوراي ملي 
صادرات  راه  سد  موانع  اگر  داد:  ادامه  زعفران 
به  ارز  بازگشت  و  حمل  مشکلات  همچون 
پايان  تا  زعفران  صادرات  شود،  مرتفع  کشور 
سال رونق چشمگيري خواهد داشت.او حداقل 
قيمت هر کيلو طلاي سرخ را 7 ميليون و 500 
هزار تومان و حداکثر 14 ميليون و 500 هزار 
تومان اعلام کرد.ميري در پايان متوسط قيمت 
هر مثقال زعفران را 40 تا 85 هزار تومان اعلام 
کرد و گفت: هر مثقال زعفران بر مبناي نوع 
نرخ  که  طوري  به  مي شود،  قيمت گذاري  آن 
منطقي هر مثقال زعفران 7 ميليون و 500 

هزار توماني، 45 هزار تومان است.

معاون وزير راه و شهرسازي:

درآمد بخش هوايي کشور 
50درصد کاهش يافت

معاون وزير راه و شهرسازي گفت: عمده 
پروازهاي  از  کشور  فرودگاه هاي  درآمدهاي 
بين المللي است که با شيوع کرونا 50 درصد 
جمع  در  اميرمکري  يافت.سياوش  کاهش 
با  کرونا  شيوع  با  کرد:  اظهار  خبرنگاران 
محاسبات به عمل آمده 50 درصد درآمدهاي 
ميزان  اين  که  يافت  کاهش  هوايي  بخش 
تقريباً در جهان همين ميزان است.وي افزود: 
پروازهاي  محل  از  درآمدها  عمده  ايران  در 
که  است  ايران  آسمان  از  عبور  و  بين المللي 
وضعيت کرونا اين درآمدها را کاهش داده است.
مدير عامل شرکت فرودگاه ها و ناوبري هوايي 
ايران اضافه کرد: وزارت راه و شهرسازي براي 
شرکت هاي خسارت ديده از شرايط کرونا در 
در  تسهيلات  ريال  ميليارد  هزار  مجموع 20 
نظر گرفته است.وي به موضوع حمايت دولت 
اشاره  ايام کرونا  در  از شرکت هاي هواپيمايي 
و تصريح کرد: بيش از دو هزار ميليارد تومان 
تسهيلات در اختيار شرکت هاي هواپيمايي قرار 
گرفته است که بتواند مشکلات خود را پوشش 
ترمينال  افتتاح  به  اشاره  با  دهند.اميرمکرمي 
جديد فرودگاه بين المللي گرگان توضيح داد: 
با افتتاح اين پروژه امکان اعزام و پذيرش دو 
ميليون و 100 هزار مسافر در فرودگاه گرگان 
به وجود آمده و اگر بحث کرونا در دنيا برطرف 
مقاصد  که  باشيم  اميدوار  مي توانيم  شود 
گردشگري فرودگاه گرگان با ديگر کشورهاي 

دنيا نيز ايجاد شود.

رييس اتحاديه مشاوران املاک:

50درصد قيمت کنوني مسکن 
کاذب است

اتحاديه  تبديل  گفت:  خسروي  قلي 
زير  تشکيل  و  کانون  به  املاک  مشاوران 
خلوت  حياط  مي تواند  جديد  ساخت هاي 
دلالان و سوداگران بازار مسکن را از بين ببرد.
مصطفي قلي خسروي رئيس اتحاديه مشاوران 
املاک،  با اشاره به کاهش 15 تا 18 درصدي 
قيمت مسکن در اين هفته گفت: قيمت مسکن 
همچنان نزولي خواهد بود تا به ثبات برسد.وي 
گفت: 50 درصد قيمت کنوني مسکن کاذب 
است و در حالي که روند کاهشي آن ادامه دارد، 
اما ما به مردم نه توصيه به خريد مي کنيم و نه 
به فروش واحد مسکوني تا تب اين بازار بخوابد.
قلي خسروي در ادامه گفت: يکي از ريشه هاي 
بالا رفتن و بالا ماندن قيمت خانه سايت هاي 
فروشندگان  که  بودند  فروش  آگهي  پذيرش 
فرما  خويش  گذاري هاي  قيمت  با  مسکن 
بازار  شدن  متلاطم  بر  نشده  کارشناسي  و 
مسکن نقش داشتد و هرچند با ورود مراجع 
منظور  سايت ها  روي  بر  قيمتي  ديگر  قانوني 
پابرجاست. همچنان  آن  تاثير  اما  نمي شود، 

رئيس اتحاديه مشاوران املاک ادامه داد، اگر 
زير  با  به کانون شود مي توان  تبديل  اتحاديه 
ساخت ها و قانون گذاري هاي جديد شرايطي 
را فراهم کرد تا بازار مسکن ديگر دچار التهاب 
نشود.وي افزود: الان که اتحاديه بر دفاتر املاک 
نظارت دارد در صورت تخلف مشاوران نهايت 
دو هفته دفترشان پلمپ مي شود، اما اگر کانون 
شکل بگيرد با قانون سخت گيرانه حتي تخلفي 
براي اولين بار هم شکل بگيرد مي تواند منجر 
شود. متخلف  مشاور  فعاليت  پروانه  ابطال  به 
کانون  تشکيل  به  مشتاق  ما  گفت:  خسروي 
هستيم و آمده ايم که از وزارت بازرگاني به زير 
مجموعه وزارت راه و شهرسازي منتقل شويم 
و اين نيازمند ورود مجلس براي تصويب است 
و ميتوان با اين کار بازار مسکن که بسياري از 
مشاغل وابسته با آن است را به ثبات برسانيم 
و ثبات اين بازار باعث کاهش قيمت ها در ديگر 

بازار ها شود.

شرکت ملّي صنايع مس ايران 
همراه و ياور هميشگي مديريت 

بحران و حوادث استان
مديرکل مديريت بحران استان آذربايجان 
پيشگيري،  ستاد  جلسه  در  حضور  با  شرقي 
هماهنگي و فرماندهي عمليات پاسخ به بحران با 
اشاره به اقدامات شرکت ملّي صنايع مس ايران 
و مجتمع مس سونگون از مديران آن ها تقدير 
به  اشاره  با  اين جلسه  در  نمود.هنربر  تشکر  و 
مساعدت هاي شرکت ملّي صنايع مس ايران در 
راستاي مسئوليت هاي اجتماعي برون سازماني 
خود گفت: شرکت ملّي صنايع مس ايران همراه 
و ياور هميشگي مديريت بحران و حوادث استان 
بوده و خواهد بود. مديرکل مديريت بحران استان با 
اشاره به مساعدت هاي شرکت مليّ صنايع مس 
ايران و مجتمع مس سونگون افزود: در تمامي 
حوادث و رخدادها اعم از زلزله ارسباران، زلزله 
ميانه و سراب، سيل ابتداي سال 98، آتش سوزي 
جنگل هاي ارسباران، پشتيباني از مواکب اربعين 
حسيني، برپايي موکب در مرز مهران و کربلاي 
معلي، ايجاد جاده ها، مساعدت در مديريت بيماري 
کرونايي در استان و شهرستان هاي منطقه و …. 
شرکت مس با ورود به ميدان و حمايت همه 
جانبه از مديريت استان بويژه مديريت حوادث 
نقش کليدي خود را ايفا نموده است که جا دارد 
از دکتر اردشير سعد محمدي مديرعامل شرکت 
مليّ صنايع مس ايران و مهندس علي بيات ماکو 
مدير مجتمع مس سونگون تقدير و تشکر نمايم.
هنربر با اشاره به استقبال شرکت مس از ايجاد 
مجتمع بين راهي و سايت اطفاي حريق افزود: 
يا ايجاد اين مراکز و تجميع دستگاه هاي امدادي 
در يک مرکز و فرماندهي واحد قطعاً در هنگام 
ايجاد حوادث، عملکرد بهتري در زمينه هاي 
پيشگيري، کنترل و فرماندهي بحران بوجود 
آمده را شاهد خواهيم بود و همچنين مي توان 
با دو منظوره کردن سايت اطفاي حريق يعني 
اطفاي حريق و امداد کوهستان و تحقق آن، اين 
مراکز تبديل به اولين پايلوت کشوري و برندي 

براي منطقه خواهد گرديد.

اخبار اخبار

وزير راه و شهرسازي گفت: طول بزرگراه هاي کشور در ابتداي 
دولت يازدهم 12 هزار کيلومتر بود که تا پايان دولت دوازدهم به 20 

هزار کيلومتر افزايش خواهد يافت.
با  مرتبط  عمراني  پروژه هاي  افتتاح  مراسم  در  اسلامي  محمد 
وزارت راه و شهرسازي و زيرساخت هاي حمل و نقلي که با دستور 
به  عمراني  پروژه هاي  گفت:  رسيد،  برداري  بهره  به  جمهور  رئيس 
براي توسعه زيرساخت هاي  صورت گسترده در کشور فعال است و 

حمل و نقل گام بزرگي برداشته ايم.
ابتداي  از  ما  کريدوري  و  کليدي  آزادراه هاي  افزود: حجم  وي 
از  و  داشت  رشد  درصد  دوازدهم 50  دولت  پايان  تا  يازدهم  دولت 

2200 کيلومتر به 3200 کيلومتر آزادراه دست يافته ايم.
کنارگذر  استراتژيک  و  مهم  آزادراه  افتتاح  به  اشاره  با  اسلامي 
جنوب  به  شمال  کريدور  شد:  يادآور  مراسم  اين  در  اصفهان  شرق 
کشور وقتي به اصفهان مي رسيد، خودروها و کاميون هاي حامل بار 
براي انتقال به قطعات جنوبي يا شمالي اصفهان بايد يک ساعت و 
نيم در ترافيک شهر اصفهان معطل مي شدند و گره ترافيکي بزرگي 
ايجاد مي شد اما با افتتاح اين آزادراه، اين گره ترافيکي رفع شده و 

کاهش مصرف سوخت را در پي خواهد داشت.
در  وزارتخانه  اين  اقدامات  از  ديگر  يکي  و شهرسازي  راه  وزير 

بزرگراه  ساخت  نهضت  اندازي  راه  را  دوازدهم  و  يازدهم  دولت هاي 
ابتداي دولت  از 12 هزار کيلومتر بزرگراه در  عنوان و اظهارداشت: 
 97 با  و  ايم  رسيده  حاضر  حال  در  کيلومتر  هزار   18 به  يازدهم 
کيلومتر   24 و  هرمزگان  ساحلي  نوار  در  که  بزرگراهي  کيلومتر 
تلاش  در  مي رسد،  برداري  بهره  به  کرمان  استان  در  که  بزرگراهي 
 20 به  را  کشور  بزرگراه هاي  طول  دوازدهم  دولت  پايان  تا  هستيم 

هزار کيلومتر برسانيم.
افتتاح 10 پروژه فرودگاهي در روز جاري  به  با اشاره  اسلامي 
تأکيد کرد: ظرفيت فرودگاه ها در ابتداي دولت يازدهم 57 ميليون 

افتتاح  با  ايم.  به 75 ميليون مسافر رسانده  بود که  مسافر در سال 
ترمينال اصلي فرودگاه امام خميني )ره( اين ظرفيت به 100 ميليون 

مسافر افزايش مي يابد.
وي ادامه داد: قدرت ناوبري آسمان ايران را افزايش داده ايم و 
روت هاي هوايي )مسيرهاي هوايي( 40 درصد افزايش داشته است 
به گونه اي که از 900 فروند پرواز در روز ظرفيت انجام 1400 فروند 

پرواز در روز ايجاد شده است.
وزير راه و شهرسازي در پاسخ به پرسش رئيس جمهور درباره 
ويژگي هاي نوار ساحلي کشور گفت: 535 کيلومتر نوار ساحلي چهار 
بانده داريم که 138 کيلومتر آن در دولت دوازدهم افتتاح شده است.
وي ادامه داد: نوار ساحلي از خوزستان تا سيستان و بلوچستان 
1828 کيلومتر است که 1030 کيلومتر آن به بزرگراه تبديل شده 
هنوز  که  کيلومتر   300 منهاي  باقيمانده  ساحلي  نوار  مابقي  است. 

پيمانکار ندارد، ظرف 36 ماه آينده به بزرگراه تبديل خواهد شد.
جاده  اين  از  پيش  تا  بعد  به  ميناب  از  شد:  يادآور  اسلامي 
مي شد  تخريب  مسير  اين  پل هاي  سيلاب ها،  اثر  بر  و  بود  خاکي 
اما در دولت دوازدهم پل هاي بزرگي ايجاد کرده ايم که در مقابل 
را  ادامه آن جاده  و در  را ساختيم  سيلاب مقاوم هستند و جاده 

کرد. خواهيم  چهاربانده 

محمدرضا پورابراهيمي، گفت: مطمئن هستيم رويکرد سياسي 
به  سياسي  مواجهه  يعني  مجلس،  معيشتي  طرح  به  نسبت  دولت 
جاي مواجهه کارشناسي با تصميمات مجلس به ضرر مردم بوده و 

زنخواهد بود.
مجلس  اقتصادي  کميسيون  رئيس  پورابراهيمي  محمدرضا 
مسئولان  هاي  موضعگيري  و  اظهارات  به  اشاره  با  اسلامي،  شوراي 
دولتي نسبت به طرح معيشتي مجلس، گفت: اين گونه موضع گيري 
ها نسبت به مجلس خارج از عرف اداري و رسمي کشور است و براي 
به مردم  به دنبال کمک  به هر حال، مجلس  قابل قبول نيست؛  ما 
است و در طرح خود روش هايي را هم براي تامين مالي آن گفته و 

پيشنهاداتش را هم مطرح کرده است.
وي در همين راستا افزود: اما مسئولان دولتي عنوان مي کنند 
که نه مايل هستند اين کار را کنند ، نه قبول دارند و نه اجازه مي 
دهند و حتي خبرهايي هم به ما رسيده است که پس از تصويب طرح 

معيشتي مجلس در اجرا به گونه اي عمل خواهد شد که عملا آن چه 
که مجلس مي خواهد يعني کمک به مردم، اتفاق نيفتد.

اخير  اظهارات  به  اشاره  با  مجلس  اقتصادي  کميسيون  رئيس 
توماني  هزار   100 معيشتي  بسته  پرداخت  بر  مبني  جمهور  رئيس 
اين عمل  از اصل  ما  ، گفت:  ماه  براي چهار  براي يک سوم جامعه 
استقبال مي کنيم اما اظهارات  رئيس جمهور مصداق يک بام و دو 
معيشتي  طرح  اجراي  براي  منابعي  اگر  نيست  مشخص  و  هواست 
مجلس نيست، تصميم گرفتن در اين خصوص به چه مفهوم است 
و اگر منابعي وجود دارد چرا با طرح معيشتي مجلس به بهانه نبود 

منابع، مخالفت مي شود.
پورابراهيمي با تاکيد بر اينکه قطعا مردم از اين فضاي سياسي 
آزرده خاطر مي شوند، ادامه داد: پيشنهاد ما به دولت اين است که 
در اين ماه هاي پاياني  روند منطقي اتخاذ کند و اجازه ندهد فضاي 
کشور به سمت يک فضاي سياسي برود؛ مطمئن هستيم اين رويکرد 

سياسي دولت يعني مواجهه سياسي به جاي مواجهه کارشناسي با 
تصميمات مجلس به ضرر مردم بوده و به نفع جامعه نخواهد بود.

وي تصريح کرد:مجلس در اين قضيه از مواضع کارشناسي خود 
دفاع خواهد کرد، انتظار مردم همين است که نماينده ها پاي منافع 
را  مردم  از  بايستند؛قطعا مجلس هم موضوع حمايتي خود  مردمي 
نگاه  از  که  است  اين  دولت  به  هم  پيشنهادمان  و  دهد  مي  ادامه 
سياسي نسبت به اين موضوع دست بردارد و اين ماه هاي پاياني عمر 

دولت، رضايتمندي مردم از خودش را افزايش دهد.
که  پرسش  اين  به  پاسخ  در  مجلس  در  کرمان  مردم  نماينده 
دولت براي تامين منابع بسته معيشتي 100 هزار توماني به مردم 
نياز به مجوز دولت دارد؟بيان داشت: اگر پرداخت اين ميزان در قالب 
مجلس  مجوز  به  نياز  ديده شده  بودجه  در  قبلا  که  است  تعهداتي 
نيست اما اگر عدد جديدي است و روش و نحوه پرداخت آن ارتباطي 
به تعهدات بودجه اي ندارد، طبيعتا دولت بايد از مجلس مجوز بگيرد.

شرکت احيا استيل فولاد بافت يکی از واحدهای بزرگ در زمينه 
سال  در  تن  هزار   800 بر  افزون  ظرفيتی  با  اسفنجی  آهن  توليد 
به شمار می رود. اين شرکت تا پيش از واگذاری به بخش خصوصی 
دارای 30 درصد پيشرفت فيزيکی بود درحالی که پيش از واگذاری 
پايان سال  تا  و  رفته  پيش  پروژه  درصد  بخش خصوصی 90  به  آن 
بافت  فولاد  شد.  بهره برداری  آماده  کارخانه  اين  نخست  فاز   1397
دولت  در  و   86 سال  در  که  بود  ايران  فولاد  ملی  طرح   8 از  يکی 
هشتم سنگ  بنای آن نهاده شده بود. يک طرح بلافاصله از اين 8 
طرح، جدا و به بخش خصوصی واگذار شد. تمام اين طرح ها به غيراز 
فولاد ميانه واگذار شدند که ترکيب سهام آنها به ترتيب 60 درصد 
بخش خصوصی و مابقی سهام آن دولتی است. فولاد بافت نيز همين 

ترکيب سهامداری را دارد.
با توجه به اينکه شهر بافت در منطقه ای کمتر برخوردار واقع 
بزرگ ترين مجموعه های صنعتی  از  اين کارخانه يکی  است، اجرای 
بافت به شمار می رود و باعث عمران، آبادانی و اشتغال زايی در اين 
منطقه می شود. درواقع اين طرح در اصل اجرای اصل 44 در سال 
95 به بخش خصوصی واگذار شد که با ورود هلدينگ ماهان وابسته 
به گروه مالی گردشگری آماده بهره برداری شد. بيش از يک سال و 
نيم است که اين واحد توليد آهن  اسفنجی وارد مدار توليدشده است. 
در فاز نخست فولاد بافت برای 250 نفر به صورت مستقيم و برای 
حدود 100 نفر به عنوان نيرو های پشتيبان زمينه اشتغال زايی ايجاد 
شده است. در آغاز عمليات فاز دوم فولاد بافت حدود 350 نفر نيروی 

پيمانکار مشغول به کار شده اند که با اوج گرفتن کار اين تعداد به 
از راه اندازی فاز دوم،  افزايش پيدا خواهد کرد. پس  1500 نفر نيز 
پيش بينی می شود بين 800 تا هزار نفر در اين فاز نيز مشغول به کار 
شوند. در طرح مطالعاتی و چشم انداز 20 ساله فولاد بافت، يک قطب 
صنعتی در نظر گرفته  شده که می تواند چهره کمتر توسعه  يافته شهر 
اين شهر  به  فضای صنعتی  و  کند  کلی دگرگون  به صورت  را  بافت 
ببخشد. محمد روزبهانی، نايب رئيس هيات  مديره شرکت احيا استيل 
فولاد بافت با اشاره به ميزان توليدات شرکت احيا استيل فولاد بافت 
قادر  واحد  اين  در سال 98  کرد:  عنوان  تاکنون  راه اندازی  زمان  از 
است. همچنين  آهن اسفنجی شده  تن  و 109  هزار  توليد 553  به 
در نيمه نخست سال 99 قادر به توليد 357 هزار و 726 تن آهن 
اسفنجی و تا 28 مهر سال جاری نيز قادر به 425 هزار و 760 تن 
با کيفيت مناسب شده است. فولاد بافت همچنين قصد دارد که به 
توليد 425 هزار تن آهن اسفنجی در 6 ماه دوم سال دست پيدا کند.
نايب رئيس هيات  مديره شرکت احيا استيل فولاد بافت با اشاره 
در  توليد  روند  کرد:  عنوان  فولادسازی  واحد  اين  در  توليد  روند  به 
ابتدای سال 1398 با مشکل روبه رو شده که در يک بازه کوتاه مدت 
مديريت  به  توجه  با  در سال 1399  اما  توليد شد،  توقف  به  منجر 

مناسب تاکنون مشکلی وجود نداشته است.
برنامه های توسعه ای فولاد بافت

اقدام  دست  در  که  توسعه ای  برنامه های  به  اشاره  با  روزبهانی 
دارد، عنوان کرد: اجرای فاز دوم فولاد بافت برای توليد 800 هزار 

تن آهن اسفنجی و 5/ 2 ميليون تن گندله است. همچنين ساخت و 
نصب RO جهت تصفيه پساب فاز اول و ساخت و نصب تصفيه خانه 
شمار  به  مجموعه  اين  توسعه ای  اقدام های  جزو  بهداشتی  فاضلاب 
در  بافت  فولاد  استيل  احيا  هيات مديره شرکت  نايب رئيس  می رود. 
ادامه با اشاره به مشکلاتی که واحد فولادسازی بافت از ابتدا تاکنون 
با  واحد  زمستان  در  معمولا  کرد:  خاطرنشان  است،  روبه رو  آن  با 
مشکل افت فشار گاز طبيعی روبه رو می شود. مشکل ديگر که باوجود 
تحريم ها برای ما ايجاد شده، تامين قطعات وارداتی است. همچنين 

برای تامين برق فاز دوم با مشکلاتی روبه رو هستيم.
کاميون های حمل  تردد  ادامه خاطرنشان کرد: مشکل  در  وی 
مواد در جاده های مواصلاتی شهرستان همواره مسائلی را در زمينه 
تامين مواد اوليه برای ما به وجود آورده است. از سوی ديگر نوسان و 
افزايش قيمت ارز و دلار همواره مشکلاتی برای تامين قطعات يدکی 
زمينه  اين  در  نيز  ما  که  است  آورده  به وجود  توليدکنندگان  برای 
مستثنا نيستيم. البته علاوه بر اين مشکلات تحريم ها سبب مشکلاتی 

در زمينه تامين قطعات يدکی شده است.

وزير راه و شهرسازي:

طولبزرگراههايکشورتاپايانسالبه20هزارکيلومترميرسد

رييس کميسيون اقتصادي مجلس مطرح کرد؛

رويکرد سياسي دولت نسبت به طرح معيشتي مجلس

نايب رئيس هيات مديره شرکت احيا استيل فولاد بافت عنوان کرد؛

مسيرفولاد بافت در نيمه دوم سال

با وجود همه 
محدوديت ها و 
مشکلات ثبت شد؛

تداوم روند 
رو به 
رشد توليد 
لوازم خانگي 
در کشور

بررسي آمارهاي رسمي منتشره وزارت صنعت، معدن 
از تداوم  پايان مهرماه حاکي  تا  ابتداي امسال  از  و تجارت 
است،  در کشور  خانگي  لوازم  انواع  توليد  رشد  به  رو  روند 
به طوري که در دو بخش ماشين لباسشويي و يخچال و فريزر 
به ترتيب رشدهاي 52.9 درصدي و 24.6 درصدي به ثبت 

رسيد.
در اين مدت يک ميليون و 168 هزار و 700 دستگاه 
يخچال و فريزر در کشور توليد شد. مقايسه اين رقم با توليد 
از  پارسال حاکي  ماهه  938 هزار و 200 دستگاهي هفت 

ثبت رشد 24.6 درصدي است.
داخلي  کارخانجات  نيز  ماشين لباسشويي  بخش  در 
دستگاه   600 و  هزار   549 شده  ياد  مدت  در  توانستند 

توليد داشته باشند. اين آمار در مقايسه با مدت مشابه سال 
)توليد 355 هزار و 300 دستگاه( رشد چشمگير  گذشته 

52.9 درصدي نشان مي دهد.
در اين مدت اما توليد کولر آبي با افت 18.1 درصدي 

مواجه شد و به 697 هزار و 500 دستگاه رسيد.
انجمن  دبير  شهيدي«  »محمدرضا  که  آن طور 
توليدکنندگان لوازم صوتي و تصويري کشور آمار داده، در 
کشور  در  تلويزيون  دستگاه  هزار   650 امسال  ماهه  هفت 
با  از رشد 30 درصدي در همسنجي  توليد شد که حاکي 
وجود  با  گذشته  ماه هاي  در  است.توليدکنندگان  پارسال 
همه مشکلات از جمله کمبود تخصيص ارز و دشواري هاي 
تهيه مواد اوليه، با رشد توليد مواجه بودند و امروز به هيچ 

عنوان کمبودي در سمت عرضه وجود ندارد.
در  که  داريم  کارخانجاتي  کارشناسان،  اعلام  مطابق 
به  نسبت  توليدات شان  به  درصد   100 امسال  ماهه  هفت 
مدت مشابه پارسال اضافه شده است، يا براي نخستين بار 
دو شرکت صاحب نام داخلي خط توليد ماشين ظرف شويي 

را در کشور راه اندازي کردند.
از  متاثر  گذشته  روزهاي  در  ارز  نرخ  کاهشي  روند 
اتفاقات بين المللي و مشخص شدن نتيجه انتخابات آمريکا، 
انتظار کاهشي شدن قيمت ها در برخي بازارها را به وجود 
معتقدند  کارشناسان  اما  لوازم خانگي  عرصه  در  آورد، 
کاهش  چندماهه،  وقفه اي  با  و  ارز  نرخ  تثبيت  صورت  در 

قيمت ها امکان پذير خواهد بود.


